

**Question 1**

Is it possible for a single independent contractor, ie. sole proprietor to qualify as a “firm” for this RFP?

**Answer 1**

No. Individual Contractors structured as a sole proprietorship will not be accepted.

**Question 2**

Does the firm have to have 4 resources currently working for the firm to qualify, or are these just proposed resources for the purposes of the RFP to be sub-contractors in the event the firm is successful?

**Answer 2**

At the time of Offer submission, the Offeror must have a minimum human resource complement of four (4) individuals capable of providing Research Services as described in the RFSO. If the Offeror fails to propose at least four (4) individuals as resources, the Offer will be deemed non-responsive and given no further consideration.

Proposed resources do not need to be working for the Offeror at the time of Offer submission. However, for each proposed resource, the Offeror must include an authorization signed by the named resource giving the Offeror the right to propose the individual as a potential resource in this RFSO.

As described in Part 5 – Certifications, the Offeror is required to certify that, should it be issued a Standing Offer as a result of the Request for Standing Offer, every individual proposed in its offer will be available to perform the Work resulting from a call-up against the Standing Offer as required by Canada's representatives and at the time specified in a call-up or agreed to with Canada's representatives.

**Question 1**

Est-il possible pour un seul entrepreneur indépendant, par exemple un propriétaire unique, d'être considéré en tant qu' " entreprise " de la DOC en question?

**Réponse 1**

Non. Les entrepreneurs structurés à titre d'entreprise individuelle ne sont pas acceptés.

**Question 2**

L'entreprise doit-elle avoir quatre (4) ressources travaillant actuellement pour l'entreprise afin de se qualifier, ou est-ce simplement des ressources proposées aux fins de la DP pour être sous-traitants dans l'éventualité où l'entreprise réussie?

**Réponse 2**

Au moment de la soumission de l'offre, l'offrant doit avoir à son service au moins quatre (4) employés capables de fournir les services de recherche décrits dans la DOC. Si l'entrepreneur omet de proposer au moins quatre (4) personnes en tant que ressources, l'Offre sera jugée irrecevable et sera éliminée.

Les ressources proposées ne doivent pas nécessairement travailler pour l'entrepreneur au moment de la soumission de l'offre. Toutefois, pour chaque ressource proposée, l'offrant doit fournir une autorisation signée par la ressource confirmant le droit de l'offrant de proposer cette personne en tant que ressource potentielle dans la DOC.

Tel que décrit dans la partie 5 - attestations, l'entrepreneur est tenu de certifier que, s'il obtient une offre à commandes découlant de la demande d'offres à commandes, chaque individu proposé dans son offre sera disponible pour effectuer les travaux dans le cadre d'une commande subséquente à l'offre à commandes, tel qu'exigé par le représentant du Canada, et au moment indiqué dans la commande ou convenu avec ce dernier.